

Definitions for the camps

Planned Camp – The structures that are established by an accountable humanitarian actor and to the extent possible, meet the minimum SPHERE standards. The site was chosen by the humanitarian actor and, where possible, the infrastructure was established before the arrival of some IDPs.

Informal Settlement/Informal Camp – Also called *spontaneous settlements* or *self-established camps*. They are a group of tented or other types of housing units established by the IDPs themselves or by non-experienced actors, often erected on land that the occupants have no legal claim to. The IDPs do intend to stay in this location for an extended period of time. At the moments, most of the so called IDP camps in Syria fall under this category.

Collective Centre – Other types of settlements, i.e. public buildings, schools, private collective building, i.e. factories that are inhabited by five or more IDP families.

Transit/Reception Centre – A temporary shelter or group of shelters that was erected to provide extremely short-term support to IDPs while they are registered and referred to alternative housing solutions. These sites are often established during extremely large displacements.

Definitions for the camps in Arabic

المخيم الرسمي : هو المخيم الذي تم إنشائه من قبل جهة إنسانية مُسا تلة إلى حد ما وهي عضو فعال في القطاع، والمخيم يتوافق مع المعايير الدنيا لمرجع سفير وارشادات الكتلة. يجب ان يكون موقع المخيم قد تم اختياره من قبل الجهات الإنسانية، بالإضافة إلى إنشاء بنية تحتية قبل مجيء النازحين إلى المخيم إن أمكن ذلك.

المخيم غير الرسمي : أيضاً يسمّى بالمخيم العفوي، او المخيم المنشأ من قبل النازحين أنفسهم. هو مجموعة من الخيم التي قام النازحون بنصبها بأنفسهم أو من قبل ممثل إنساني ليس لديه الخبرة. في اغلب الأحيان تكون هذه المخيمات قد أنشأت على أرض ما حيث أن القاطنين في الخيم لا يملكون المطالب القانوني لها. النازحين لديهم النية للبقاء في هذه الاماكن لفترة طويلة من الزمن. في الوقت الحاضر، معظم امكان تجمع النازحين كهذه تسمى في الداخل السوري "مخيمات"، وجميعها يندرج تحت هذه الفئة.

مركز الإيواء الجماعي : نوع اخر من أماكن تجمع النازحين، مثل الأبنية العامة او المدارس او الأبنية الخاصة أو المصانع المأهولة التي يقطنها 5عائلات او أكثر.

مركز الاستقبال المؤقت : مأوى مؤقت او مجموعة ملاجئ مؤقتة التأسيسات من اجل تقديم الدعم للنازحين لفترة قصيرة جد أ ريثما يتم تسجيلهم وإحالتهم إلى حلول سكن بديلة. يتم إنشاء هذا النوع من المأوى خلال حالات النزوح الكبيرة جد أ.